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1. Vispārīgā kompetence, apņemšanās darboties Eiropas labā un neatkarība 

Kādi jūsu personiskās kvalifikācijas un pieredzes aspekti ir svarīgākie kļūšanai par komisāru un vispārīgo Eiropas 

interešu virzīšanai, it sevišķi jūsu potenciālās atbildības jomā? Kāds būs jūsu pienesums Komisijas politisko 

vadlīniju īstenošanā? Kā jūs veicināsiet un īstenosiet dzimumu jautājuma integrēšanu visās jomās, kas ietilpst jūsu 

portfelī? Kā jūs integrēsiet jauniešus savas atbildības jomās? 

Kādas garantijas varat dot Parlamentam, ka darbosieties neatkarīgi; kā nodrošināsiet, ka neviena no darbībām, 

ko esat veicis, veicat vai veiksiet, nemetīs ne mazāko ēnu pār jūsu darbību Komisijā? 

Visā politiskajā karjerā, jo īpaši būdams Austrijas parlamenta (Bundesrat) deputāts un Austrijas finanšu ministrs, 

esmu vienmēr izvirzījis par mērķi veidot saiknes starp interešu grupām, ieinteresēto personu kopienām un partijām, 

lai aizstāvētu Austrijas pilsoņu kopīgās intereses. Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, vēlos iestāties par 

vispārīgajām interesēm Savienības līmenī. Pēc manām domām, veicināt vispārīgās intereses un Eiropas vērtības ir 

ļoti svarīgi it sevišķi migrācijas, robežu un drošības jomā. Es centīšos nodrošināt, lai kā Eiropas, tā valstu līmenī 

mūsu sistēma (kuras pamatā ir Migrācijas un patvēruma pakts) būtu labi sagatavota, taisnīga, saskanīga un — tas 

ir izšķirīgi svarīgi — spētu mudināt gan pilsoņus, gan valdības uz uzticēšanos.  

Saskaņā ar politikas pamatnostādnēm stingri pievērsīšos tam, lai palīdzētu uzlabot Savienības vispārējo drošības 

ainu, no kuras ir atkarīga mūsu sabiedrība. Tādā pašā garā sadarbošos ar visām ieinteresētajām personām, kam ir 

saistība ar migrācijas iekšējo un ārējo dimensiju. Arī migrācijas jomā izmantošu divvirzienu pieeju, kas ietvers kā 

likumdošanas, tā darbības virzienu, lai kopā mēs varētu virzīties uz priekšu, tiecoties pēc augstiem mērķiem un 

ievērojot taisnīgumu. Strādāšu, lai nodrošinātu spēcīgas kopējās ārējās robežas, kas sniedz drošību Eiropas 

pilsoņiem, kā arī lai nodrošinātu šīs jomas digitalizāciju, kas atvieglos uzņēmējdarbību, tūrismu, darbu un mācības. 

Strādāšu pie ES iekšējās drošības stratēģijas, kas nodrošinās, ka pilsoņi var izmantot brīvības, drošības un 

tiesiskuma telpas sniegtās priekšrocības. 

Es ar paļāvību raugos uz Komisiju, kas ir koleģiāla struktūra, kurā visi locekļi piedalās debatēs un pārredzamā 

veidā dod ieguldījumu pārdomātu lēmumu pieņemšanā, kuri atbilst Eiropas pilsoņu interesēm. Ja tikšu apstiprināts 

komisāra amatā, apņēmīgi darbošos kolēģijā kā veselumā un koleģialitātes garā cieši sadarbošos ar citiem kolēģijas 

komandas locekļiem, pilnībā uzņemoties atbildību par Komisijas lēmumiem. 

Lai risinātu attiecīgām grupām raksturīgas problēmas, izšķirīgi svarīgi ir ES migrācijas un drošības politikā 

integrēt ar dzimumu saistītus un jaunatnei būtiskus apsvērumus. Svarīgi panākt, lai tiktu respektētas patvēruma 

meklētāju sieviešu un bērnu tiesības un mazināti konkrētie riski, ar kuriem viņi saskaras. Tādēļ ir jāplāno atbalsts, 

kas uzlabotu piekļuvi izglītībai, izmitināšanas iespējam, veselības aprūpei un profesionālajai izglītībai, lai šādi 

cilvēki varētu pilnībā līdzdarboties mūsu sabiedrībā, ja tiks apstiprināts viņu bēgļa statuss. Esmu iecerējis turpināt 

šajā ziņā nepieciešamo mērķorientēto atbalstu dalībvalstīm, izmantojot ES rīcības plānu integrācijai un 

iekļaušanai, kā arī ES finansējumu.  

Sievietes un bērni visbiežāk kļūst par upuriem dažādiem noziegumiem, to skaitā seksuālai vardarbībai un 

izmantošanai, kā arī cilvēku tirdzniecībai. Sievietēm un bērniem, kas kļūst par šādu šaušalīgu darbību upuriem, 

paaugstinātās neaizsargātības dēļ ir nepieciešama tūlītēja palīdzība un aizsardzība. Esmu apņēmies panākt, lai 

Eiropas Savienības tiesību aktos un politikā tiktu prioritizēts sieviešu un bērnu skatījums un tādējādi būtu 

iespējams garantēt viņu drošību. Vienlaikus šo apsvērumu integrēšana ir būtiska rezultatīvai noziedzības 

novēršanai.  
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Es nodrošināšu dzimumu līdztiesību sava kabineta sastāvā, kā arī visās savās atbildības jomās. Faktiski šajā ziņā 

jau esmu guvis labus panākumus: man pildot finanšu ministra pienākumus, ministrijas augstākā vadība 

(Sektionschef) pirmo reizi 170 gadu vēsturē ir sasniegusi dzimumu līdzsvaru.  

Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, es pilnībā ievērošu Līgumos noteikto pienākumu rīkoties Eiropas interesēs 

un nepieņemšu nekādus norādījumus. Apņemos izvairīties no situācijām, kurās varētu rasties šaubas par manu 

neatkarību vai objektivitāti. Es ievērošu Eiropas Komisijas locekļu rīcības kodeksu un tā noteikumus par interešu 

konfliktu. Mana interešu deklarācija ir pilnīga, un es apņemos vajadzības gadījumā to atjaunināt. Ja tikšu 

apstiprināts komisāra amatā, es un mana kabineta locekļi tiksimies tikai ar tādām ieinteresētajām personām un to 

pārstāvjiem, kas būs reģistrēti Pārredzamības reģistrā. 

2. Portfelī iekļauto jautājumu pārvaldība un sadarbība ar Eiropas Parlamentu  

Vai varat apņemties, ka pienācīgi informēsiet Parlamentu par savu darbību un jums pakļauto dienestu darbu? Kā 

jūs izprotat to, ka jūsu darbība ir pakļauta Parlamenta pārraudzībai? 

Ko savā pilnvaru termiņā gatavojaties darīt, lai sadarbotos ar Parlamentu, uzstātos tajā (gan komiteju līmenī, 

gan plenārsēdēs), nodrošinātu pārredzamību un sadarbību, kā arī panāktu, ka Parlamenta nostājas un aicinājumi 

uzsākt leģislatīvas iniciatīvas tiek ņemti vērā? Vai saistībā ar uzsāktajām iniciatīvām vai procesā esošajām 

procedūrām varēsiet savlaicīgi iesniegt Parlamentam dokumentus un informāciju, lai tas būtu tādās pašās 

pozīcijās kā Padome? 

Uzskatu, ka mūsu dialogiem jābūt regulāriem un stratēģiskiem un jāaptver prioritātes un stāvoklis manā atbildības 

jomā. Esmu pārliecināts, ka tas noderēs gan Eiropas Parlamenta deputātiem, gan man, lai mēs veiktu politisku 

izvērtēšanu; turklāt nešaubos, ka radīsies jaunas idejas un konstruktīvi priekšlikumi. Kā izklāstīts ievēlētās 

priekšsēdētājas politikas pamatnostādnēs, mums būtu arī jāapmainās ar informāciju par īstenošanas jautājumiem: 

pakts paver iespēju rast jaunus veidus, kā ES līmenī un dalībvalstīs sadarboties, lai gūtu rezultātus, un, lai tas 

darbotos labi, svarīga loma var būt Eiropas Parlamenta atbalstam.  

Pats esmu bijis parlamenta deputāts savā valstī, tādējādi pilnībā novērtēju Parlamenta kā Eiropas pilsoņu pārstāvja 

lomu un vēlos, lai visos līmeņos notiktu atklāts un pastāvīgs politisks dialogs ar jums. Plānoju piedalīties visās 

plenārsēdēs, kurās tiek apspriesti manā atbildības jomā esošie jautājumi, un pēc iespējas atsaukties jūsu 

aicinājumiem apmainīties viedokļiem par īpaši svarīgiem jautājumiem. 

Pēdējo nedēļu laikā man jau ir bijusi iespēja tikties ar vairākiem Eiropas Parlamenta deputātiem individuāli, to 

skaitā ar Pilsoņu brīvību, tieslietu un iekšlietu komitejas priekšsēdētāju, ar kuru plānoju izveidot regulāru un atklātu 

saziņas kanālu. Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, esmu iecerējis ieviest šādu standarta praksi un darīt visu 

iespējamo, lai nodrošinātu, ka atbildes uz manā atbildības jomā esošajiem jautājumiem, ko Eiropas Parlamenta 

deputāti uzdod Komisijai, tiek sniegtas atvēlētajā laikā. 

Ievēlētā Komisijas priekšsēdētāja Urzula fon der Leiena jūlijā jums pauda apņemšanos veltīt lielāku uzmanību 

mūsu politikai vietējā līmenī, tuvināties Eiropas pilsoņiem un labāk izprast viņu vēlmes un ikdienas bažas. Esmu 

apņēmies darīt tieši to, proti, apmeklēt vietas, kur tiek īstenoti projekti, ar kuru starpniecību Eiropas rīcība palīdz 

mūsu pilsoņiem justies droši, migrācijas pārvaldība nodrošina ES pievienoto vērtību un ES finansēts aprīkojums 

palīdz aizsargāt mūsu robežas un atvieglot likumīgu ceļošanu. Vēlos tikties ar iedzīvotājiem un iestādēm, kuri 

saskaras ar problēmām, kas saistītas ar politiku, ar kuru strādāšu.  

Saistībā ar svarīgo pārredzamības jautājumu Komisija papildus ierastajam uzraudzības mehānismam ir ieviesusi 

daudzus instrumentus informācijas apmaiņai ar Eiropas Parlamentu iekšlietu jomā. Te es domāju ziņojumus par 

atgriešanas un atpakaļuzņemšanas skaitliskajiem rādītājiem, kas divreiz gadā tiek iesniegti Pilsoņu brīvību, 

tieslietu un iekšlietu komitejai, Eiropas Parlamenta pārstāvja dalību Frontex valdes sanāksmēs un Kopējās 

parlamentārās pārraudzības grupu, kas pārrauga Eiropola darbību. Komisija jūs regulāri informēs par Migrācijas 

un patvēruma pakta īstenošanu un vēlāk sāks iesniegt ikgadējo patvēruma un migrācijas ziņojumu. Mēs 

sagatavosim arī gada progresa ziņojumu par izpildi un īstenošanu. Esmu pārliecināts, ka šāda ziņošana papildus 

uzlabos mūsu izpildes darbības pārredzamību un pārskatatbildību. 

Konkrētāk par migrācijas ārējo dimensiju — es centīšos palielināt pārredzamību un jūsu saņemtās informācijas 

pamanāmību un ierosināt, lai mani dienesti jūs informētu par veiktajām ārējām misijām, to iznākumu un 

nākamajiem soļiem. 
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Esmu apņēmies ievērot Komisijas ilgstošo praksi trīs mēnešu laikā sniegt rakstiskas atbildes uz Parlamenta 

rezolūcijām. Pēc ievēlētās priekšsēdētājas Urzulas fon der Leienas pieprasījuma es rīkošu strukturētu dialogu ar 

Pilsoņu brīvību, tieslietu un iekšlietu komiteju, lai iezīmētu turpmāko virzību attiecībā uz visām 225. panta 

rezolūcijām, ko Parlaments pieņēmis, aicinot iesniegt leģislatīvo aktu priekšlikumus, un, tāpat kā ievēlētā 

priekšsēdētāja fon der Leiena, es atbalstu Parlamenta iniciatīvas tiesības. 

Visbeidzot, būdams bijušais valsts parlamenta deputāts, es augstu vērtēju vienlīdzīgas attieksmes principu pret 

Eiropas Parlamentu un Padomi, sevišķi attiecībā uz piekļuvi sanāksmēm, piemēram, konferencēm, 

darbsemināriem un augsta līmeņa sanāksmēm, taču arī attiecībā uz devumu, piemēram, likumdošanas vai budžeta 

aspektā, vai piekļuvi citādai informācijai. Esmu apņēmies ievērot vienlīdzības principu, jo īpaši saistībā ar 

nozīmīgiem notikumiem. 

Pilsoņu brīvību, tieslietu un iekšlietu komitejas uzdotie jautājumi 

3. Migrācija un patvērums 

Ar jauno Migrācijas un patvēruma paktu tiek ieviests tiesiskais regulējums, ar ko izveido visaptverošu sistēmu 

patvēruma un migrācijas pārvaldības jomā, līdzsvarojot solidaritāti un taisnīgu atbildības sadali saskaņā ar 

Līguma par Eiropas Savienības darbību (LESD) 80. pantu un aizsargājot pamattiesības, vienlaikus stiprinot 

dalībvalstu savstarpējo uzticēšanos. 

Kā jūs uzraudzīsiet savlaicīgu progresu administratīvajos, operatīvajos un juridiskajos pasākumos, kas 

dalībvalstīm un ES aģentūrām jāveic, lai līdz 2026. gada vasarai pilnībā sāktu piemērot paktu, un kā jūs 

novērsīsiet jebkādu kavēšanos kopējā īstenošanas plāna kritēriju izpildē? Kādus pasākumus jūs plānojat veikt, lai 

nodrošinātu pietiekamu un savlaicīgu ES finansējumu dalībvalstīm un aģentūrām pakta netraucētai 

piemērošanai? Ņemot vērā to, ka precīzi dalībvalstu dati ES aģentūrām un Komisijai ir būtiski, lai apzinātu katras 

dalībvalsts sagatavotību un faktiskās vajadzības, lai spētu pārvaldīt migrācijas spiediena vai krīzes situāciju, 

kādus pasākumus jūs veiksiet, lai veicinātu datu apmaiņas kultūru un savstarpēju uzticēšanos?  

Jūsu pilnvarojuma vēstulē ir iekļauts arī darbs ar dalībvalstīm, lai labāk koordinētu glābšanas operācijas. Kāda, 

jūsuprāt, ir jūsu un ES loma šajā ziņā?  

Saskaņā ar jūsu pilnvarojuma vēstuli jums būtu jāizstrādā jauna kopēja pieeja neatbilstīgi uzturošos migrantu 

atgriešanai, pamatojoties uz mūsdienīgiem noteikumiem. Kādus leģislatīvus pasākumus jūs plānojat veikt? Kāda, 

jūsuprāt, šajā kontekstā ir savstarpēji atzītu atgriešanas lēmumu loma un kā jūs stiprināsiet atpakaļuzņemšanas 

politiku, lai nodrošinātu efektīvu atgriešanu? Kā jūs nodrošināsiet, ka migrācijas jautājumi ir daļa no mūsu 

visaptverošajām partnerībām ar trešām valstīm, vienlaikus pilnībā ievērojot pamattiesības, un kā jūs iesaistīsiet 

Parlamentu, nodrošinot, ka tas spēj īstenot efektīvu uzraudzību un savas budžeta prerogatīvas? Kā jūs saprotat 

“inovatīvus operatīvos risinājumus neatbilstīgas migrācijas apkarošanai”, uz kuriem saskaņā ar jūsu 

pilnvarojuma vēstuli jums jāvirza pārdomas? Kādus pasākumus jūs plānojat veikt cīņā pret migrantu 

kontrabandistiem un cilvēku tirgotājiem?  

Sekmīga ES kopējā pieeja migrācijai ir jāpapildina ar drošiem un dzīvotspējīgiem likumīgiem ceļiem, tostarp 

bēgļu pārmitināšanu un viņu sekmīgu integrāciju kopienās un darba tirgos. Kādus pasākumus jūs veiksiet, lai 

nodrošinātu, ka dalībvalstis pilnībā un jēgpilni piedalās ES pārmitināšanas sistēmā?  

Attiecībā uz legālo migrāciju jūsu pilnvarojuma vēstulē ir norādīts, ka jūs strādāsiet pie tā, kā piesaistīt trešo 

valstu valstspiederīgos ar vajadzīgajām prasmēm, lai tie atbilstu vietējā darba tirgus vajadzībām ES. Kādus 

pasākumus jūs veiksiet, lai atbalstītu abus likumdevējus darbā pie ES talantu fonda izveides, tādu pasākumu 

veicināšanas, ar kuriem vienkāršo ārvalstu kvalifikāciju atzīšanu, un sarunu pabeigšanas par Pastāvīgo 

iedzīvotāju direktīvu? Kādus citus leģislatīvus vai neleģislatīvus pasākumus jūs plānojat veikt šajā jomā? 

 

Ja Eiropas Parlaments mani apstiprinās amatā, es pievērsīšos visu Migrācijas un patvēruma pakta elementu 

savlaicīgai un pilnīgai īstenošanai. Esmu iecerējis stingri uzraudzīt pakta īstenošanu saskaņā ar kopējo īstenošanas 

plānu, lai nodrošinātu, ka dalībvalstis un attiecīgās ES aģentūras līdz 2026. gada vidum veic visus pasākumus, kas 

vajadzīgi, lai paktu varētu pilnībā piemērot. Būšu arī gatavs strādāt pie tā, lai paātrinātu īstenošanu, vienlaikus 

nodrošinot līdzsvarotu pieeju atbildībai un solidaritātei, kā arī pakta iekšējai un ārējai dimensijai. Piemēram, ES 

un dalībvalstis var izmantot paktu, lai ciešā sadarbībā izstrādātu tālejošus un kompleksus tiesību aktus: esmu 

iecerējis uzturēt ciešus kontaktus ar dalībvalstīm, rīkojot regulāras divpusējas sanāksmes un apmeklējumus, lai 

atbalstītu kontaktus tehniskā un darbības līmenī. Papildus mūsu regulārajiem dialogiem un viedokļu apmaiņai 

esmu nodomājis regulāri sniegt informāciju Eiropas Parlamentam un Padomei par stāvokli. Esmu paredzējis 

izmantot Komisijas izveidotu pakta koordinācijas platformu, lai pārraudzītu darbības un nodrošinātu pienācīgu 

sadarbību ES un valstu līmenī. Dalībvalstis saņems mērķorientētu un pielāgotu atbalstu, lai nodrošinātu 

saskaņotību ES līmenī, un palīdzību no attiecīgajām ES aģentūrām. 
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Lai atbalstītu dalībvalstis, jāsniedz palīdzība, kas ietver nepieciešamo finansiālo spēju praksē izpildīt juridiskās 

saistības, kas izriet no pakta. Budžeta lēmējinstitūcija ir atzinusi šīs vajadzības, piešķirot papildu finansējumu, 

kuram 1,8 miljardi EUR tika darīti pieejami daudzgadu finanšu shēmas (DFS) vidusposma pārskatīšanā un 1,6 

miljardi EUR — iekšlietu fondu un to valsts programmu vidusposma pārskatīšanā, kuras saistītas ar šiem 

instrumentiem. ES finansējums palīdzēs risināt vajadzības, ko dalībvalstis norādījušas savos valsts īstenošanas 

plānos. Tomēr finansējums joprojām ir ierobežots un, ņemot vērā, ka ir jāatbalsta dalībvalstis Ukrainas bēgļu 

sakarā, tas nespēs segt visas izmaksas, tāpēc tas būtu jāpiešķir tur, kur tas var sniegt vislielāko pievienoto vērtību 

pakta īstenošanai.  

Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, es veicināšu savstarpēju uzticēšanos un informācijas kopīgošanu. Sākot ar 

pirmo ikgadējo migrācijas pārvaldības ziņojumu, es stingri vadīšu ikgadējo migrācijas pārvaldības ciklu, kas pakta 

īstenošanā ir nozīmīga daļa. Lai gūtu precīzu priekšstatu par migrācijas situāciju Eiropas Savienībā, ziņojums 

jābalsta uz uzticamiem, kvalitatīviem un savlaicīgiem datiem, kurus, pildot savus ziņošanas pienākumus, sniegušas 

dalībvalstis. Savu pilnvaru laikā esmu nodomājis turpināt Plāna pārvaldības tīkla lomas stiprināšanu un mudināt 

ES aģentūras un dalībvalstis uz atvērtību informācijas apmaiņā un aktīvu dalību. Izšķirīgi svarīgi ir laikus īstenot 

sistēmas Eurodac jauno versiju. Lai veicinātu efektīvu migrācijas datu vākšanu un to kopīgošanu, kas nodrošinās 

gan ES mēroga pārraudzību, gan datu izmantošanu dalībvalstīs ikdienas darbības vajadzībām, esmu iecerējis 

atbalstīt sadarbspējas satvara un jaunā Eurodac ieviešanu un pilnīgu izmantošanu. Atbalstot dalībvalstis jauno 

pienākumu izpildē, kurus tās uzņēmušās, lai ieviestu ārkārtas rīcības plānošanu visos migrācijas pārvaldības 

aspektos, plānoju arī veicināt gatavības, sadarbības un noturības kultūru. 

Eiropas Savienībai ir vajadzīgs mūsdienīgs noteikumu kopums, lai paātrinātu un vienkāršotu to personu atgriešanu, 

kurām nav tiesību uzturēties Eiropas Savienībā. Situācijā, kad par 2018. gada priekšlikumu vēl nav panākta 

vienošanās, un saskaņā ar politikas pamatnostādnēm esmu iecerējis steidzamības kārtā strādāt pie jaunas kopīgas 

pieejas atgriešanai. Tas nozīmē jaunu tiesību akta priekšlikumu, kura mērķis būtu paātrināt un vienkāršot 

atgriešanu, skaidri nosakot atgriežamās personas sadarbības pienākumus, patiešām racionalizējot procesu, 

digitalizējot lietu pārvaldību un paredzot atgriešanas lēmumu savstarpēju atzīšanu.  

Turklāt plānoju ciešā sadarbībā ar Augsto pārstāvi / priekšsēdētājas vietnieci un citiem komisāriem strādāt ES 

līmenī un ar dalībvalstīm, lai, izmantojot visus pieejamos instrumentus un politiku, to skaitā diplomātiju, vīzas, 

tirdzniecību un attīstību, veicinātu sadarbību atpakaļuzņemšanas jomā ar trešām valstīm. Mūsu politika ir 

jāizmanto, lai nodrošinātu, ka valstis piekrīt uzņemt atpakaļ savus valstspiederīgos. Vienlaikus ir svarīgi piedāvāt 

likumīgus ceļus un pārmitināšanas iespējas tiem, kam nepieciešama aizsardzība, — tas var stimulēt sadarbību 

atpakaļuzņemšanas jomā.  

Šādā kombinācijā pieeja migrācijai būs taisnīga, humāna un visaptveroša un nāks par labu gan Eiropai, gan mūsu 

partneriem. 

Migrācijas ārējā dimensija ir Eiropas robežu un migrācijas pārvaldības sistēmas stūrakmens. Migrācija ir sarežģīta 

parādība un bieži vien sākas tālu no mūsu robežām. Lai to efektīvi un humāni pārvaldītu, mums ir jāņem vērā viss 

migrantu ceļojums, īstenojot visa maršruta pieeju, kas aptver izcelsmes valsti, tranzīta valstis un galamērķi, un 

vienlaikus jāievēro valstu suverenitāte, ES vērtības un tiesiskais regulējums, pamattiesības un starptautiskās 

saistības. Šīs prasības arī turpmāk būs galvenais elements visos centienos sadarboties ar trešām valstīm, tostarp 

visās visaptverošajās partnerībās. Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, cieši sadarbošos ar Vidusjūras telpas 

komisāru(-i), tostarp saistībā ar jauno Vidusjūras reģiona paktu, kā arī ar starptautisko partnerību komisāru(-i). 

Stratēģiskās un visaptverošās partnerības, kas pamatojas uz asociācijas nolīgumiem, kuri noslēgti ar mūsu 

partnervalstīm, joprojām ir nesaistoši instrumenti. Ja tikšu apstiprināts amatā, es apņemos sniegt Parlamentam 

nepieciešamo informāciju par aspektiem, kas saistīti ar migrāciju, un aptver agrīnas diskusijas un viedokļu 

apmaiņu, lai tas varētu īstenot demokrātisko uzraudzību dažādos procesa posmos. Esmu apņēmības pilns sniegt 

vajadzīgo informāciju par jebkuriem šādiem pasākumiem un sadarboties ar jums mūsu iniciatīvu sakarā. 

Kā uzsvērts politikas pamatnostādnēs, migrantu kontrabandisti un cilvēku tirgotāji nevar būt tie, kas izlemj, kurš 

un kādos apstākļos var nokļūt Eiropā. Tāpēc esmu nodomājis virzīt uz priekšu Globālo aliansi migrantu 

kontrabandas apkarošanai un izveidot jaunas operatīvās partnerības ar galvenajām tranzīta un izcelsmes valstīm, 

to skaitā kaimiņvalstīm. Ja tikšu apstiprinās komisāra amatā, es pastiprināšu arī cīņu pret cilvēku tirdzniecību, 

izmantojot visaptverošu pieeju, kas ietver noziedzības novēršanu un cietušo aizsardzību pret visu veidu 

ekspluatāciju. Gādāšu, lai mērķgrupas saņemtu informāciju un uzlabotos cilvēku izpratne, tā ka viņi neuzticētu 

savu dzīvību negodīgiem kontrabandistiem, bet rūpīgi visu izsvērtu, pirms dotos bīstamos ceļojumos. Tālab cieši 

sadarbošos ar abiem likumdevējiem, lai par prioritāti noteiktu sarunu pabeigšanu par jauniem kontrabandas 

apkarošanas tiesību aktiem. Tādējādi situācijā, kad mums ir vajadzīgs mūsdienīgs tiesiskais regulējums, lai veiktu 
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labāku izmeklēšanas darbu un sauktu pie atbildības noziedzniekus, kuri apdraud mūsu robežu drošību un gūst 

labumu no neaizsargātiem migrantiem, tiktu stiprināta Eiropola loma šajā jomā. Gan cilvēku tirdzniecība, gan 

migrantu kontrabanda var būt saistīta ar darba ņēmēju, tostarp darba ņēmēju ar neatbilstīgu statusu, ekspluatāciju. 

Es sadarbošos ar dalībvalstīm, lai stiprinātu attiecīgo ES tiesību aktu izpildi, pārskatītu to īstenošanu un novērtētu 

vajadzību pēc jaunām iniciatīvām. 

Vienlaikus plānoju turpināt analīzi, kā mazināt neatbilstīgas migrācijas stimulus. Ja tikšu apstiprināts komisāra 

amatā, pētīšu jaunas idejas, kas var papildināt un atbalstīt mūsu darbu pie pakta, tostarp atgriešanas jomā, kā arī 

saistībā ar maršrutā balstīto pieeju, ko izstrādā UNHCR un IOM, un drošas trešās valsts koncepcijas piemērošanu. 

Patvēruma procedūras regula paredz līdz 2025. gada vidum pārskatīt šo koncepciju, un es esmu iecerējis veikt šo 

darbu, ieklausoties visās ieinteresētajās personās. 

Drošu un likumīgu ceļu izveide palīdzēs novērst bīstamus un neatbilstīgus ceļojumus. Es centīšos palielināt ES 

pārmitināšanas un humanitārās uzņemšanas centienus un stiprināt Savienības partnerības ar trešām valstīm, kas 

uzņem lielu skaitu bēgļu. Tiekšos pilnībā izmantot nesen pieņemtās Savienības pārmitināšanas un humanitārās 

uzņemšanas sistēmas regulas potenciālu. Tā ietver jaunus instrumentus, kuru izmantošanā iesaistīts gan Eiropas 

Parlaments, gan dalībvalstis, lai turpmākajos gados pastiprinātu pārmitināšanas centienus.  

Mans darbs būs veltīts tam, lai, izmantojot visaptverošu pieeju migrācijas pārvaldībai, konsolidētu un paplašinātu 

talantu partnerības iniciatīvu un piesaistītu ES darba tirgum vajadzīgās prasmes. Likumīga migrācija joprojām ir 

ļoti svarīgs elements mūsu atbildē uz darbaspēka trūkumu atsevišķās nozarēs un profesijās un uz demogrāfiskajām 

problēmām. Lai sniegtu ieguldījumu prasmju savienībā, cieši sadarbošos ar priekšsēdētājas izpildvietnieci, kuras 

atbildības joma būs cilvēki, prasmes un gatavība, lai atbalstītu likumdevēju darbu, kas saistīts ar ES Talantu fondu, 

un pēc tam atbalstītu tā drīzu īstenošanu un tādējādi atvieglotu starptautisku personāla atlasi, jo īpaši atsevišķās 

nozarēs un profesijās, kurās ir konstatēts darbaspēka trūkums. Cieši sadarbošos ar priekšsēdētājas izpildvietnieci 

arī, lai palīdzētu Eiropai piesaistīt pareizos talantus un izstrādātu pasākumus, kas veicinātu trešo valstu 

valstspiederīgo kvalifikāciju un prasmju atzīšanu un viņu mobilitāti uz ES. Turklāt es mudinātu drīzumā pabeigt 

sarunas par pārstrādāto Pastāvīgo iedzīvotāju direktīvu, lai veicinātu talantu un prasmju saglabāšanu un uzlabotu 

to migrantu integrāciju, kuri jau dzīvo Eiropas Savienībā. Plānoju arī turpināt īstenot Rīcības plānu par integrāciju 

un iekļaušanu 2021.–2027. gadam, un esmu iecerējis ierosināt turpmāku stratēģiju, kas attieksies uz integrāciju 

kopienās un darba tirgū.  

Katra jūrā zaudētā dzīvība ir traģēdija. Lai kādi būtu apstākļi, dalībvalstīm un ikvienam kuģim ar dalībvalsts 

karogu ir starptautisks pienākums sniegt palīdzību personām, kuras jūrā nonākušas briesmās. Par meklēšanas un 

glābšanas operāciju sākšanu un pārraudzību juridiski atbildīgi ir attiecīgie valsts koordinācijas centri, taču arī 

Komisija, veidojot uzticēšanos starp dalībvalstīm, ir rīkojusies kā godīga starpniece. Ja tikšu apstiprināts komisāra 

amatā, es atbalstīšu šo nostāju un sadarbošos ar dalībvalstīm, lai nodrošinātu meklēšanas un glābšanas operāciju 

ciešāku koordināciju, tostarp ar kaimiņos esošām trešām valstīm. Balstīšos uz Eiropas meklēšanas un glābšanas 

kontaktgrupu kā platformu, kas nodrošina strukturētu informācijas apmaiņu, un es turpināšu dialogu ar citām 

ieinteresētajām personām, arī ar pilsonisko sabiedrību. Lai nodrošinātu, ka dalībvalstis saņem atbalstu, kas tām 

vajadzīgs glābšanas pienākumu veikšanā, tostarp izmantojot pienācīgas uzraudzības spējas, plānoju sadarboties 

arī ar Frontex, kas ir arvien vairāk palīdzējusi glābt dzīvības jūrā.  

Esmu apņēmies panākt, lai tiktu reāli pildīti mūsu noteikumi migrācijas jomā. Gadskārtējie īstenošanas dialogi 

dod iespēju apzināt potenciālus īstenošanas šķēršļus, kā arī iespējamus risinājumus. Šo dialogu rezultātus ceru 

apspriest Eiropas Parlamentā un kopīgiem spēkiem strādāt, lai tie tiktu reāli ieviesti dzīvē. Pakts rāda, kā 

vislabākais mērķu sasniegšanas veids varētu būt strukturēta sadarbība, taču vēlos arī uzsvērt, ka gadījumos, kad 

konstatēsim ES tiesību aktu pienācīgas īstenošanas sistemātisku bloķēšanu, es nevilcināšos ierosināt pārkāpuma 

procedūru. 

4. Ārējās robežas 

Lai nodrošinātu spēcīgākas ārējās robežas un stiprinātu Frontex, Komisijas priekšsēdētāja Urzula fon der Leiena 

plāno trīskāršot Eiropas robežsardzes un krasta apsardzes darbinieku skaitu, lai tas sasniegtu pastāvīgo korpusu 

ar 30 000 darbiniekiem. Jūs būtu atbildīgs par šī procesa pārraudzību un integrētas robežu pārvaldības 

veicināšanu. Kā, jūsuprāt, šo papildu Frontex resursu nodrošināšana ietekmēs ES spēju novērst pašreizējos un 

jaunos apdraudējumus pie tās ārējām robežām? Kādas izmaiņas Frontex pilnvarās, ja tādas ir, jūs uzskatāt par 

vajadzīgām, lai papildinātu plānoto aģentūras izaugsmi, vienlaikus saglabājot tās pārskatatbildību Parlamenta 

priekšā?  
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Kādus pretpasākumus un pasākumus jūs plānojat veikt, cieši sadarbojoties ar dalībvalstīm un ieinteresētajām 

personām, lai sagatavotos hibrīduzbrukumiem un reaģētu uz tiem un migrantu instrumentalizāciju pie ES ārējām 

robežām?  

Kā jūs plānojat uzraudzīt tehnoloģiju izmantošanu saskaņā ar primārajiem tiesību aktiem un MI aktu Eiropas 

digitālo robežu pārvaldības kontekstā? Kādus pasākumus jūs veiksiet, lai izvairītos no turpmākas kavēšanās ar 

ieceļošanas/izceļošanas sistēmas un Eiropas ceļošanas informācijas un atļauju sistēmas darbības sākšanu un ES 

robežu, drošības un migrācijas informācijas sistēmu vispārējās reformas īstenošanu?  

Kādiem pasākumiem, jūsuprāt, vajadzētu būt daļai no izziņotās vīzu politikas stratēģijas? Kādas iniciatīvas jūs 

šajā kontekstā plānojat, lai garantētu, ka bezvīzu ieceļošana ES netiek ļaunprātīgi izmantota, tostarp bezvīzu 

režīma trešās valstis, kuras īsteno investoru pilsonības shēmas, un lai saglabātu sociālās un ekonomiskās 

priekšrocības, ko sniedz bezvīzu ceļošana? Vai esat gatavs rīkoties, kā to pieprasījis Eiropas Parlaments, lai 

novērstu riskus, ko rada tā dēvētās “zelta vīzu” programmas, kuras pieņēmušas dažas dalībvalstis? 

 

Frontex ir devusi svarīgus rezultātus robežu pārvaldības jomā, un aģentūras lomas nozīmīgums turpina pieaugt, 

savukārt dalībvalstis saglabā primāru atbildību par ārējo robežu pārvaldību. Politikas pamatnostādnēs pieteiktais 

ierosinājums trīskāršot pastāvīgā korpusa skaitu līdz 30 000 varētu pozitīvi ietekmēt aģentūras spējas nākotnē. 

Tādējādi varētu stiprināt, piemēram, Frontex pilnvaras atbalstīt dalībvalstis atgriešanas jomā, palielināt Frontex 

lomu trešās valstīs, kā arī panākt spēcīgāku un dinamiskāku Frontex reakciju uz hibrīddraudiem pie ES robežām.  

Šāda stiprināšana prasīs izmaiņas tiesību aktos, kuras ieviešamas, grozot Eiropas Robežu un krasta apsardzes 

regulu. Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, es aplūkošu visas pieejamās iespējas, rūpīgi novērtējot vajadzības, 

ietekmi, to, kā šādi grozījumi skartu dažādas ieinteresētās personas un kādas būtu grozījumu izmaksas. Es cieši 

sadarbošos ar dalībvalstīm, lai izvērtētu to spējas piedalīties šā mērķa sasniegšanā. Esmu apņēmies cieši 

sadarboties ar Eiropas Parlamentu un regulāri informēt jūs par sagatavošanās gaitu un cieši sadarboties ar Jums 

likumdošanas procedūrā. Frontex stiprināšanai būs vajadzīgi arī pienācīgi resursi, un tas būs jāņem vērā, apsverot 

nākamo daudzgadu finanšu shēmu.  

Naidīgas valstis, kā Krievija un Baltkrievija, izmanto ne tikai nelaimē nonākušus cilvēkus, bet arī mūsu tiesisko 

regulējumu. Migrantu instrumentalizāciju uzskatu par hibrīduzbrukumu pie ES ārējām robežām. Ja tikšu 

apstiprināts amatā, es stingri atbalstīšu dalībvalstis, kuras saskaras ar šiem potenciālajiem draudiem drošībai un 

teritoriālajai integritātei. Ciešā sadarbībā ar priekšsēdētājas izpildvietnieci, kura atbildēs par tehnoloģisko 

suverenitāti, drošību un demokrātiju, nodrošināšu, ka dalībvalstīm, kuras nonākušas situācijā, kad naidīga valsts 

pie to ārējām robežām izdara spiedienu, ir instrumenti, kas vajadzīgi, lai efektīvi reaģētu. Šajā kontekstā raudzīšos, 

kā vēl varētu papildināt Šengenas Robežu kodeksa un Krīzes un nepārvaramas varas regulā noteiktos risinājumus, 

un kopā ar Augsto pārstāvi / priekšsēdētājas vietnieci meklēšu visas iespējas risināt šo problēmu mūsu ārējās 

attiecībās. Mūsu pienākums ir aizsargāt Savienības teritoriālo integritāti un drošību un mūsu pilsoņu drošību. 

Eiropas Savienībai ir viena no visprogresīvākajām robežu pārvaldības sistēmām pasaulē. Digitāla Šengenas zona 

uzlabos dalībvalstu savstarpējo uzticēšanos, palielinās drošību pie ārējām robežām un atvieglos likumīgu ceļošanu 

uz ES. Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, esmu apņēmies Šengenas digitalizāciju padarīt par realitāti. Strādāšu 

pie vīzu procedūru digitalizācijas īstenošanas, lai izveidotu kopīgu ES vīzas pieteikumu platformu un ieviestu 

digitālo vīzu. Atbalstīšu likumdevējus sarunās, lai tie drīzumā panāktu vienošanos attiecībā uz nesen ierosināto 

tiesību aktu kopumu par ceļošanas dokumentu digitalizāciju. Netraucēta, droša un aizsargāta ceļošana digitālā 

Šengenas zonā nozīmē arī, ka jānodrošina, lai pilnībā darbotos sadarbspējas arhitektūra. Tāpēc centīšos panākt, lai 

ieceļošanas/izceļošanas sistēma un Eiropas ceļošanas informācijas un atļauju sistēma sāktu darbību iespējami drīz 

(šā mērķa labad izmantošu arī pakāpenisku pieeju) un lai visas lielapjoma IT sistēmas kļūtu sadarbspējīgas un 

tādējādi robežšķērsošana kļūtu drošāka un raitāka. Apzinos, ka jau ir veikti milzīgi sagatavošanās darbi, un apzinos 

problēmas, kas saistītas ar šādu progresīvu un sarežģītu sistēmu darbības sākšanu. Esmu apņēmies cieši sadarboties 

ar visām iesaistītajām personām, jo īpaši ar eu-LISA un dalībvalstīm, lai iespējami drīz rastu drošu, pragmatisku 

un sekmīgu tālāko ceļu.  

Šengenas zonu un robežu pārvaldību arī turpmāk ietekmēs jaunu tehnoloģiju un mākslīgā intelekta izstrāde. 

Robežu uzraudzību ir ievērojami mainījusi bezpilota lidaparātu, lidmašīnu, satelītu un progresīvu sensoru 

izmantošana, kā arī robežpārbaudes ar jauno sadarbspējīgo IT arhitektūru, kas ievieš netraucētu un daudz ātrāku 

datu apmaiņu dažādu Šengenas vai ES informācijas sistēmu ietvaros. Tehnoloģija, tāpat kā visi pārējie instrumenti, 

būtu jāievieš, stingri ievērojot tiesisko regulējumu un pamattiesību aizsardzību. Esmu apņēmies nodrošināt, lai 

tehnoloģijas un inovācija robežu pārvaldības vajadzībām tiek izmantotas samērīgi un efektīvi, pilnībā ievērojot ES 

tiesību aktus, pamattiesības un Eiropas vērtības. Piemērs ir Mākslīgā intelekt akts, kas nosaka tiesisko regulējumu 

šo tehnoloģiju uzticamai izmantošanai. Lai nodrošinātu, ka norādījumu izstrādē par MI izmantošanu robežu 

pārvaldībā piedalās atbildīgās iestādes, cieši sadarbošos ar priekšsēdētājas izpildvietnieci, kura atbildēs par 
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tehnoloģisko suverenitāti, drošību un demokrātiju. Atbalstīšu arī sadarbību ar dalībvalstīm un ES aģentūrām, 

tostarp saistībā ar ES Inovācijas centru iekšējās drošības jomā, lai iespējami labākajā veidā izmantotu inovatīvus 

rīkus, saglabājot pilnīgu atbilstību Eiropas vērtībām, kā arī primārajiem un sekundārajiem tiesību aktiem, ieskaitot 

MI aktu. 

Plānoju sadarbībā ar Augsto pārstāvi / priekšsēdētājas vietnieku(-ci) un citiem komisāriem izstrādāt politikas 

pamatnostādnēs minēto vīzu politikas stratēģiju. Stratēģijā galvenā uzmanība būtu jāveltī vīzu sistēmai, kas ļauj 

mums pilnībā izmantot priekšrocības, ko sniedz tūristu, uzņēmēju un studentu starptautiskie ceļojumi, un 

vienlaikus pilnībā jāizmanto vīzu politikas sviras efekts, lai stiprinātu sadarbību ar trešām valstīm un novērstu 

mūsu vīzu sistēmas ļaunprātīgu izmantošanu. Lai pilnībā izmantotu vīzu un atpakaļuzņemšanas sasaistes 

mehānisma potenciālu, stratēģija būt jāvērš uz stimuliem dalībvalstīm precīzi izmantot Eiropas komandas pieeju 

un būt gatavām izmantot mehānismu solidaritātē ar citām dalībvalstīm. Papildus atpakaļuzņemšanai varētu 

izmantot vīzu politiku, lai kopdarbībā ar Eiropolu un Frontex turpinātu iesaisti ar trešām valstīm ar drošību saistītos 

jautājumos. Atbilstoši ES stratēģiskajām interesēm un pamatojoties uz skaidriem un objektīviem kritērijiem, 

centīšos ieviest strukturētāku pieeju vīzu sarakstu pārskatīšanai. Pastiprinot drošības un migrācijas risku 

uzraudzību, stratēģijā būtu arī jāierosina veidi, kā labāk sekot līdzi tajās trešās valstīs notiekošajam, kuru 

valstspiederīgie izmanto bezvīzu režīmu ieceļošanai Eiropas Savienībā. Tāpēc ar stratēģiju būs jārisina jautājumi, 

kas rodas, ja jebkādā mērā pieaug tādu trešo valstu valstspiederīgo skaits, kuri iesniedz patvēruma pieteikumu 

Eiropas Savienībā. Stratēģiju atbalstīs arī ieceļošanas/izceļošanas sistēmas un Eiropas ceļošanas informācijas un 

atļauju sistēmas darbības sākšana. 

Turklāt joprojām daudzi cilvēki, kas neatbilstīgi ierodas ES, pirms tam bez vīzas ir ieradušies mūsu kaimiņvalstīs. 

Tāpēc, ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, es turpināšu veicināt vīzu politikas saskaņošanu starp ES un mūsu 

kaimiņvalstīm, jo īpaši ES kandidātvalstīm. Ir ļoti svarīgi jau drīzumā apstiprināt Komisijas priekšlikumu pārskatīt 

vīzu režīma atcelšanas apturēšanas mehānismu — tas stiprinās ES spēju risināt šo jautājumu. Pēc priekšlikuma 

pieņemšanas plānoju pilnībā izmantot pārskatītā mehānisma atturošo ietekmi, lai iedarbinātu atbrīvojuma no vīzas 

prasības apturēšanu, piemēram, saskaņotas vīzu politikas neesības dēļ vai tādēļ, ka trešās valstis, ar kurām izveidots 

bezvīzu režīms, īsteno ieguldītājiem paredzētas pilsonības shēmas. Trešām valstīm nevajadzētu izmantot bezvīzu 

piekļuvi Eiropas Savienībai par instrumentu individuālo ieguldījumu piesaistīšanai apmaiņā pret pilsonību. 

Pilnībā piekrītu Eiropas Parlamentam, ka ieguldītāju uzturēšanās shēmas (“zelta vīzas”) rada nopietnus riskus 

drošībai un nelikumīgi iegūtu līdzekļu legalizācijas, izvairīšanās no nodokļu maksāšanas un korupcijas riskus. Šīs 

valstu shēmas ietekmē visas dalībvalstis un ES kopumā, jo ES dalībvalsts izsniegtās uzturēšanās atļaujas trešo 

valstu valstspiederīgajiem, kuriem šādas atļaujas ir, piešķir konkrētas tiesības, jo īpaši tiesības uz brīvu 

pārvietošanos Šengenas zonā īstermiņa uzturēšanās gadījumā. Ņemot vērā to, ka uzturēšanās atļauju piešķiršana 

ir valstu kompetencē, Komisija ir atzinīgi novērtējusi pasākumus, ko dažas dalībvalstis veikušas, lai panāktu šo 

ieguldītāju uzturēšanās shēmu atcelšanu vai ierobežošanu. Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, turpināšu 

sadarbību ar dalībvalstīm un pilnībā izmantošu ES instrumentus, lai vērstos pret šādām shēmām un pārvaldītu to 

radītos riskus. 

5. Iekšējās robežas 

Šengenas zona ir viens no vērtīgākajiem Savienības sasniegumiem. Tomēr vairākas dalībvalstis kopš 2015. gada 

ir atjaunojušas un saglabājušas robežkontroli pie iekšējām robežām. Kā jūs plānojat nodrošināt Šengenas zonas 

integritātes atjaunošanu un saglabāšanu? Kādus pasākumus jūs plānojat veikt, lai stiprinātu patiesu sadarbību 

un savstarpēju uzticēšanos starp dalībvalstīm un nodrošinātu, ka visas dalībvalstis pilnībā ievēro Šengenas 

acquis? Vai šie pasākumi ietvers pārkāpuma procedūras pret dalībvalstīm, kuras neievēro nesen grozītā Šengenas 

Robežu kodeksa noteikumus? Kādus pasākumus jūs ierosināsiet, lai atceltu kontroli pie iekšējām sauszemes 

robežām ar Bulgāriju un Rumāniju? 

Šengenas zona ir viens no reālākajiem ES sasniegumiem un lielākā brīvas pārvietošanās telpa pasaulē. Tā veicina 

vienotā tirgus konkurētspēju un Savienības ekonomikas izaugsmi, un iedzīvotāji un uzņēmumi to augstu vērtē. 

2023. gadā vien tā atviegloja ceļošanu vairāk nekā pusmiljardam ceļotāju. Patiešām ticu, ka Šengena iemieso 

Savienības nozīmīgākos mērķus: nodrošina saviem pilsoņiem brīvības, drošības un tiesiskuma telpu bez iekšējām 

robežām, pamatojoties uz mūsu ārējo robežu spēcīgu aizsardzību. 

Pēdējo desmit gadu laikā sasniegtais neatbilstīgas migrācijas apjomu maksimums, iekšējās drošības apdraudējumi 

un Covid-19 pandēmija ir radījuši nopietnas problēmas. Dalībvalstīm pieejamais galējais līdzeklis ir kontroles 

atjaunošana pie iekšējām robežām, tomēr šis instruments rada reālas problēmas pilsoņiem un uzņēmumiem, kuri 



 – 8 –   

paļaujas uz tiesībām brīvi pārvietoties. Dalībvalstu policijas un tiesībaizsardzības iestāžu pārrobežu sadarbība ar 

mērķi pretdarboties drošības apdraudējumiem lielākoties ir efektīvāka nekā kontrole pie iekšējām robežām.  

Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, es turpināšu konstruktīvo dialogu ar dalībvalstīm par to, kā vislabāk 

apmierināt to īpašās vajadzības un atvieglot un uzlabot policijas un tiesībaizsardzības iestāžu sadarbību, jo īpaši 

pierobežā. Tas ietver arī pārliecināšanos par to, vai dalībvalstis ievieš vajadzīgos administratīvos pasākumus, lai 

piemērotu neatbilstīgo migrantu pārsūtīšanas procedūru, kas ieviesta ar nesen grozīto Šengenas Robežu kodeksu. 

Lai vairotu uzticēšanos sistēmai, ir svarīgi pareizi un efektīvi izmantot tādas lielapjoma IT sistēmas kā Šengenas 

Informācijas sistēmu, Eurodac un Vīzu informācijas sistēmu, kā arī uzlabot gatavību un ārkārtas rīcības plānošanu 

atbilstoši paktā noteiktajam, lai dalībvalstis neuzskatītu par nepieciešamu atjaunot kontroli pie iekšējām robežām.  

Esmu apņēmies nodrošināt pilnīgu un efektīvu Šengenas acquis īstenošanu un izpildi, tostarp pārskatītajā Šengenas 

Robežu kodeksā noteikto stingro uzraudzības un ziņošanas pienākumu izpildi un jaunajos noteikumos paredzēto 

Komisijas atzinumu sniegšanu. Ja sadarbība īstenošanas jomā nesniegs apmierinošus rezultātus, es arī būšu gatavs 

vajadzības gadījumā izmantot pārkāpuma procedūru. 

Bulgārija un Rumānija kopš 2011. gada un vēl aizvien atbilst visiem nosacījumiem, kas jāizpilda, lai kļūtu par 

pilntiesīgām Šengenas zonas dalībvalstīm, tomēr lēmums par atlikušās kontroles atcelšanu pie iekšējām sauszemes 

robežām ir Padomes prerogatīva un atbildība. Ja Padome nebūs pieņēmusi lēmumu pirms jaunā pilnvaru termiņa 

sākuma un ja es tikšu apstiprinās par Komisijas locekli, turpināšu pilnībā atbalstīt šo procesu tikpat dedzīgi kā 

mani priekšgājēji. Bulgārijai un Rumānijai ir tiesības pilnībā izmantot Šengenas zonas priekšrocības. Un 

robežkontroles atcelšana pie iekšējām sauszemes robežām padarīs mūsu Šengenas zonu spēcīgāku un drošāku. 

6. Drošība 

Saskaņā ar jūsu pilnvarojuma vēstuli viens no jūsu steidzamākajiem uzdevumiem būs izstrādāt jaunu Eiropas 

iekšējās drošības stratēģiju, kurā būtu jāiekļauj Eiropola pilnvaru un resursu stiprināšana. Kādus pasākumus jūs 

ierosinātu, lai efektīvi apkarotu smago un organizēto noziedzību, terorismu un kibernoziedzību? Kādas 

likumdošanas iniciatīvas jūs apsvērtu šajā jomā? Kā jūs plānojat pārveidot Eiropolu par patiesi funkcionējošu 

policijas aģentūru, vienlaikus nodrošinot, ka tas nepārklājas ar valstu un citu ES aģentūru kompetencēm un ka 

Parlamentam ir efektīva uzraudzība? Kādu lomu jūs šajā sakarā plānojat paredzēt Eurojust? Vai mēs varam 

sagaidīt arī tiesību aktu priekšlikumus, lai tiesībaizsardzības un tiesu iestādes varētu labāk sadarboties pāri 

robežām cīņā pret noziedzīgiem tīkliem? Ko jūs plānojat iekļaut jaunajā Terorisma apkarošanas programmā, un 

kā jūs plānojat vērsties pret radikalizāciju un vardarbīgu ekstrēmismu?  

Kā par drošāku Eiropu atbildīgais komisārs, kā jūs redzat savu lomu pienākumā nodrošināt, ka tiek efektīvi 

īstenotas un atjauninātas ES stratēģijas, kuru mērķis ir apkarot antisemītismu un naidu pret musulmaņiem un 

veicināt integrāciju? Kā jūs šajā jomā sadarbosies ar līdztiesības komisāru? 

 

Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, viena no manām svarīgākajām prioritātēm būs ES iekšējās drošības satvara 

stiprināšana, Eiropas Savienības iedzīvotāju drošības aizsardzība un mūsu sociālā kohēzija. Mūsu sabiedrībai ir 

labāk jāapzinās draudi, ar kuriem saskaramies, un labāk jāsagatavojas stāties tiem pretī. Manuprāt, jau tuvākajā 

laikā jānoteic par prioritāti jaunas Eiropas iekšējās drošības stratēģijas iesniegšana. Tajā jāaplūko visi draudi, kas 

pastāv gan tiešsaistē, gan bezsaistē. Tai jātiecas nodrošināt, ka visi jaunie ES tiesību akti un iniciatīvas jau no paša 

sākuma tiek izstrādāti, ņemot vērā drošības apsvērumus, palīdzot mums sagatavoties mainīgajiem 

apdraudējumiem, kas rodas gan ES, gan ārpus tās. Tā kā globālās norises ietekmē ES drošību, iekšējai drošībai 

jākļūst par neatņemamu sastāvdaļu ES attiecībās ar trešām valstīm.  

Efektīva cīņa pret organizēto noziedzību būs viens no galvenajiem Eiropas iekšējās drošības stratēģijas darba 

virzieniem. Organizētā noziedzība apdraud ne tikai cilvēku dzīvību un drošību, bet arī mūsu demokrātiju, 

sabiedrību un ekonomikas attīstību. Ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, plānoju ierosināt 2008. gadā šajā jomā 

pieņemto ES tiesību aktu pārskatīšanu. Kopš tā laika organizētās noziedzības grupējumi ir kļuvuši arvien 

spēcīgāki, aizvien vairāk polikrimināli un daudznacionāli. Valstu tiesībaizsardzības un tiesu iestāžu rīcībā ir jābūt 

juridiskiem instrumentiem, kas tām ļauj likvidēt augsta riska noziedzīgos tīklus, jo īpaši veicinot rezultatīvāku 

izmeklēšanu. Lai likvidētu augsta riska noziedzīgos tīklus, es plānoju ierosināt uzlabojumus pārrobežu sadarbībā 

un finanšu izmeklēšanā un veicināt Aktīvu atgūšanas un konfiskācijas direktīvas drīzu īstenošanu. Viena no 

postošākajām organizētās noziedzības darbībām ir cilvēku tirdzniecība: esmu gatavs pēc 2025. gada pastiprināt 

ES Stratēģiju cilvēku tirdzniecības apkarošanai. 

Narkotiku tirdzniecība organizētās noziedzības grupām ir visienesīgākā noziedzības joma. Pamatojoties uz 

pašreizējās stratēģijas un rīcības plāna novērtējuma rezultātiem, plānoju ierosināt jaunu Eiropas rīcības plānu cīņai 
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pret narkotiku tirdzniecību. Ar Eiropas Ostu alianses palīdzību un sadarbībā ar ilgtspējīga transporta un tūrisma 

komisāru(-i) es strādāšu, lai izveidotu visaptverošu ES ostu stratēģiju, kurā liela uzmanība tiks pievērsta drošībai 

un to aizsardzībai pret noziedznieku iefiltrēšanos. Šajā kontekstā es arī cieši sadarbošos ar demokrātijas, tieslietu 

un tiesiskuma komisāru(i), lai stiprinātu cīņu pret korupciju — lielā mērā tā veicina organizēto noziedzību, jo īpaši 

narkotiku tirdzniecību. Atbalstīšu ES Narkotiku aģentūru, lai tā varētu pilnībā īstenot savas jaunās pilnvaras ātri 

reaģēt uz jauniem apdraudējumiem, un ierosināšu pret sintētisko narkotiku ražošanas pieaugumu Eiropas 

Savienībā vērstus pasākumus. Ja tikšu apstiprināts amatā, plānoju arī pārbaudīt, vai mūsu noteikumi par narkotisko 

vielu nelikumīgu tirdzniecību joprojām atbilst paredzētajam mērķim, un sadarbībā ar citiem kolēģijas locekļiem 

novērtēt vajadzību atjaunināt tiesību aktus, lai risinātu problēmu, kas saistīta ar narkotisko vielu prekursoru 

pieaugumu. 

Cīņai pret transnacionālo smago un organizēto noziedzību ir globāls pārrobežu mērogs, tāpēc būs jāstiprina ES 

starptautiskā sadarbība ar nozīmīgākajām trešām valstīm, izmantojot drošības dialogus, starptautiskus nolīgumus 

un operatīvo sadarbību tiesībaizsardzības jomā, un, ja tikšu apstiprināts komisāra amatā, es šajā procesā došu savu 

artavu. 

Ja tikšu apstiprināts amatā, plānoju arī ierosināt jaunu terorisma un vardarbīga ekstrēmisma novēršanas un 

apkarošanas programmu. Jaunajā programmā īpaša vērība būtu jāveltī darbībām, kuru mērķis ir novērst un apkarot 

uzbrukumus, ko blīvi apdzīvotās vai ļoti simboliskās vietās veic personas, kuras darbojas neatkarīgi vai mazās 

šūniņās, bieži vien ir minimāli sagatavotas un izmanto viegli pieejamus ieročus. Tā kā šie vientuļie uzbrucēji bieži 

tiek radikalizēti ar tiešsaistes propagandas starpniecību, jaunajā programmā vajadzētu lielu uzmanību pievērst 

radikalizācijas tiešsaistes dimensijai. Mums ir jāierobežo piekļuve rīkiem, kas tiek izmantoti uzbrukumos, tāpēc 

plānoju novērtēt, vai ir vajadzīgi jauni tiesību akti, lai saskaņotu attieksmi pret noziedzīgiem nodarījumiem 

nelikumīgas šaujamieroču tirdzniecības jomā un pārskatītu noteikumus par sprāgstvielu prekursoriem, kurus var 

ļaunprātīgi izmantot pašdarinātu sprāgstvielu iegūšanai. Tā kā daudzi teroristu uzbrukumi notiek sabiedriskās 

vietās, piemēram, transporta mezglos, kulta vietās vai gājēju zonās, esmu apņēmies atbalstīt arī Rīcības plānu 

sabiedrisku vietu aizsardzības uzlabošanai ar jaunām publiskā un privātā sektora sadarbības iniciatīvām, tostarp 

saistībā ar jaunām tehnoloģijām un detektoriem. Terorisma finansēšanas apkarošanas jomā es vēlētos izpētīt 

iespēju izveidot Eiropas pretterorisma finanšu datu izguves sistēmu, kas palīdzētu valstu iestādēm atklāt un izsekot 

teroristu tīklu finanšu plūsmas.  

Lai novērstu radikalizāciju, jo īpaši tiešsaistē, es strādāšu pie tā, lai nodrošinātu, ka tiek pilnībā piemērota regula 

par teroristisku saturu tiešsaistē, un novērtēšu, vai tajā jāievieš stingrāki noteikumi. Apsvēršu arī Eiropola lomas 

stiprināšanu, lai tas kļūtu par terorisma apkarošanas centru un vērstos pret teroristiska un vardarbīga ekstrēmisma 

satura izplatīšanu tiešsaistē un pret to, ka teroristi ļaunprātīgi izmanto jaunās tehnoloģijas, un lai tas atvieglotu 

informācijas apmaiņu starp drošības jomas dalībniekiem. Vienlaikus arī ES Interneta forumam būtu jāsaglabā 

būtiska loma sadarbībā ar tehnoloģiju nozari, lai apkarotu teroristisku saturu tiešsaistē, un ES zināšanu centram 

radikalizācijas novēršanas jomā vajadzētu virzīt mūsu novēršanas centienus.  

Gaidāms, ka IT līdzekļiem veicināti noziegumi, tādi kā krāpšana tiešsaistē, seksuāla šantāža, 

izspiedējprogrammatūra un identitātes viltošana, līdz 2025. gadam kļūs par trešo “lielāko ekonomikas nozari” 

pasaulē. Ja ANO Ģenerālā asambleja apstiprinās jauno ANO Konvenciju par kibernoziegumiem, tad šī konvencija 

būtiski uzlabos starptautisko sadarbību šajā jomā, vienlaikus aizsargājot pamattiesības. Cieši sadarbošos ar 

priekšsēdētājas izpildvietnieci, kura atbildēs par tehnoloģisko suverenitāti, drošību un demokrātiju, un 

demokrātijas, tieslietu un tiesiskuma komisāru(-i), lai panāktu konvencijas parakstīšanu, ratifikāciju un īstenošanu. 

Lielu uzmanību veltīšu arī to spēkā esošo un turpmāko starptautisko nolīgumu īstenošanai, kas ir būtiski, lai 

tiesībaizsardzības iestādēm atvieglotu pārrobežu piekļuvi uzņēmumu rīcībā esošiem elektroniskajiem 

pierādījumiem, jo īpaši ES un ASV nolīgumu par piekļuvi elektroniskajiem pierādījumiem, par kuru pašlaik notiek 

sarunas. Ir arī ļoti svarīgi nodrošināt iespēju izmantot tiešsaistē atstātus pierādījumus par noziegumiem, lai sauktu 

pie atbildības noziedzniekus, tāpēc, ja tikšu apstiprināts amatā, apņemos atjaunināt tiesībaizsardzības 

instrumentus, kas ļauj piekļūt digitālajai informācijai, to skaitā noteikumus par datu saglabāšanu, pilnībā ievērojot 

pamattiesības. Eiropolam arī jāturpina atbalstīt dalībvalstis, sniedzot tiesu ekspertīzes, operatīvo un analītisko 

palīdzību. 

Atbalsts, ko Eiropols var sniegt dalībvalstu tiesībaizsardzības iestādēm cīņā pret smago un organizēto noziedzību 

un terorismu, ir izšķirīgi svarīgs. Ja tikšu apstiprināts amatā, plānoju panākt, lai Eiropols būtu patiesi funkcionējoša 

policijas aģentūra, un mans mērķis ir laika gaitā vairāk nekā dubultot tā personālu. Ir jāpanāk, lai Eiropols spētu 

apmierināt dalībvalstu darbības vajadzības un strādātu ciešākā koordinācijā un papildināmībā ar citām ES 

aģentūrām. Pamatojoties uz pašlaik spēkā esošās regulas izvērtējumu, padziļinātu ietekmes novērtējumu un plašu 

apspriešanos ar ieinteresētajām personām, Eiropas Parlamentu un dalībvalstīm, es ierosināšu stiprināt Eiropola 



 – 10 –   

pilnvaras, jo īpaši tā lomu tādu pārrobežu, liela mēroga un sarežģītu noziegumu izmeklēšanā, kuri rada nopietnus 

draudus Savienības drošībai. Strādāšu ciešā sasaistē ar demokrātijas, tieslietu un tiesiskuma komisāru(-i), lai 

nodrošinātu efektīvu sadarbību starp Eiropolu un Eurojust cīņā pret organizēto noziedzību, nodrošinot arī, ka 

Eurojust spēj panākt, ka pēc Eiropola atbalstītas izmeklēšanas tiesībaizsardzības līmenī ir turpmāki pasākumi tiesā.  

Ja tikšu apstiprinās amatā, apsvēršu, vai varētu paplašināt un stiprināt Eiropas daudzdisciplīnu platformu pret 

noziedzības draudiem (EMPACT), lai nostiprinātu ES dalībvalstu, mūsu aģentūru un ciešu ārējo partneru kopīgo 

operatīvo sadarbību tiesībaizsardzības jomā pret prioritārā kārtā pārvaldāmiem noziedzības draudiem. Saskaņā ar 

politikas pamatnostādnēm ierosināšu arī izveidot ES kritisko sakaru sistēmu, ko izmantotu visas tiesībaizsardzības 

un ārkārtas reaģēšanas iestādes, kuras atbild par drošību un drošumu. 

Esmu gandarīts, ka man uzticēts uzdevums cīnīties pret antisemītismu un naidu pret musulmaņiem. Jo sevišķi 

pašreizējā ģeopolitiskajā kontekstā Eiropas Savienībai ir jābūt vietai, kur drošs un aizsargāts var justies ikviens, 

arī ebreji un musulmaņi, te nevajadzētu rasties bažām par diskrimināciju, naidu, varmācību un drošību. Attiecībā 

uz antisemītismu, ja tikšu apstiprināts amatā, es gādāšu, lai drīzāk tiktu īstenota ES stratēģija antisemītisma 

apkarošanai un ebreju dzīvesvides atbalstam, turpināšu novērtēt vajadzības un apdraudējumus un vajadzības 

gadījumā gādāšu par minētās ES stratēģijas atjaunināšanu. Attiecībā uz naidu pret musulmaņiem es apsvēršu 

stratēģiskākas pieejas ieviešanu, lai pilnībā saprastu, cik liels ir naida pret musulmaņiem apmērs, un šīs pieejas 

pamatā būs uzlabota datu vākšana un cieša sadarbība ar komisāru(-i), kas atbildēs par gatavību, krīžu pārvarēšanu 

un līdztiesību. Manuprāt, pozitīvi vērtējama arī iespēja turpināt veicināt Komisijas dialogu ar baznīcām un 

reliģiskām apvienībām vai kopienām, kā arī ar filozofiskām un nekonfesionālām organizācijām. 

Lai vērstos pret naida runu un naida noziegumiem, esmu apņēmies izpētīt un atbalstīt sabiedrības polarizācijas 

problēmas risinājumus, ņemot vērā arī ieteikumus, ko sniegusi Eiropas pilsoņu paneļdiskusija “Pret naidu 

sabiedrībā”. Jebkāda veida naids vairo ekstrēmismu. Esmu arī apņēmies veicināt koordinētu pieeju visās 

dalībvalstīs, cieši sadarbojoties ar valsts un vietēja līmeņa iestādēm, tehnoloģiju nozari un pilsonisko sabiedrību, 

lai veidotu noturību un novērstu ekstrēmistisku ideoloģiju izplatīšanos. Šajā ziņā mūsu centienu stūrakmens būs 

ES zināšanu centrs radikalizācijas novēršanas jomā. 

7. Piekļuve datiem tiesībaizsardzības nolūkiem 

Kā jūs ierosināt risināt galveno uzdevumu, proti, nodrošināt efektīvu piekļuvi personas datiem, lai novērstu, 

atklātu, izmeklētu noziedzīgus nodarījumus un sauktu pie atbildības par tiem, vienlaikus ievērojot nepieciešamības 

un proporcionalitātes principus un arī tiesības uz privātumu un datu aizsardzību? Kādus aizsardzības pasākumus 

jūs plānojat veikt, lai nodrošinātu pilnīgu atbilstību Eiropas Savienības Tiesas nolēmumiem par datu saglabāšanu 

un piekļuvi datiem tiesībaizsardzības nolūkos? Vai, ierosinot noteikumus par piekļuvi, jūs pievērsīsieties arī 

šifrēšanai?  

Kā jūs plānojat atbloķēt priekšlikumu par seksuālu vardarbību pret bērniem tiešsaistē, lai nodrošinātu, ka tiek 

sasniegts tā galvenais mērķis aizsargāt bērnus un tiek kliedētas bažas par tiesību uz privātumu aizsardzību? Ja 

pirms Pagaidu regulas otrā pagarinājuma beigām, kas paredzēts 2026. gada 3. aprīlī, nebūtu regulas par šo dosjē, 

kā jūs ierosināsiet rīkoties, lai izvairītos no tiesību regulējuma trūkuma? 

 

Ja tikšu apstiprināts amatā, esmu apņēmies rast līdzsvarotu un juridiski pamatotu pieeju, lai tiesībaizsardzības un 

tiesu iestādēm nodrošinātu efektīvu piekļuvi datiem, vienlaikus ievērojot privātuma un datu aizsardzības prasības, 

kā arī kiberdrošības prasības un ņemot vērā tehnoloģiskos aspektus. Eiropas Savienībai ir jāveido spēcīga digitālā 

ekonomika, kas pilsoņiem apliecinās spēju nodrošināt labklājību, saglabāt drošību un aizsargāt pamattiesības. 

Tāpat kā sabiedrība un ekonomika, digitalizējas arī noziedznieki, teroristi un citi draudīgi spēki, kas digitalizāciju 

izmanto, lai veiktu noziedzīgas darbības un izvairītos no tiesībsargiem. Lai nodrošinātu, ka kompetentajām 

iestādēm ir modernas un inovatīvas spējas apkarot noziedzību, ir svarīgi nodrošināt tiesībaizsardzības iestādēm 

samērīgu piekļuvi datiem, lai atklātu noziegumu saistību ar to pastrādātājiem, atbalstītu izmeklēšanu, aizsargātu 

cietušos un likvidētu noziedzīgos tīklus. Tomēr pašlaik juridiskie un tehniskie šķēršļi, kā arī tas, ka datu 

saglabāšanas tiesību akti dalībvalstīs nav saskaņoti, kavē valsts līmeņa izmeklēšanu un sarežģī pārrobežu 

sadarbību. Lai gan pastāv šīs problēmas, esmu pārliecināts, ka mēs varam rast efektīvus un nākotnes prasībām 

atbilstošus risinājumus, lai atvieglotu likumīgu piekļuvi digitālajai informācijai. Tas ir svarīgi, lai aizsargātu mūsu 

pilsoņus un atbalstītu tiesiskumu, pilnībā ievērojot nepieciešamības un proporcionalitātes principu.  

Vienlaikus mums ir jāvairās radīt jaunas vājās vietas, ko var izmantot ļaundari, vai apšaubīt šifrēšanas 

priekšrocības. Jāpanāk līdzsvars, kas ļaus mums aizsargāt privātumu, vienlaikus nodrošinot drošību un gādājot, ka 

mūsu pilsoņi un sabiedrība ir aizsargāti pret mainīgiem apdraudējumiem. Augsta līmeņa grupa jautājumos par 

piekļuvi datiem tiesībaizsardzības nolūkos ir izklāstījusi tiesībaizsardzības un tiesu iestāžu operatīvās vajadzības, 
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un tās ieteikumos ir ietverta virkne dažādu pasākumu, piemēram, spēju veidošana, sadarbība ar nozari, 

standartizācija un tiesību akti. Tiem būtu jākalpo par vērtīgu ieguldījumu šajā jomā veicamajā darbā, kam 

nepieciešams dziļš ietekmes novērtējums.  

Noziedzība un nedrošība graujoši ietekmē sabiedrību, un, ja pret tām pienācīgi nevēršas, cilvēkiem ir liegts 

izmantot savas brīvības, paust viedokli vai mierīgi iziet uz ielas. Draudi var būt arī tiešāki ne tikai bezsaistē, bet 

arī tiešsaistē. Īpaši apdraudēti ir bērni, un mums ir jādara vairāk, lai viņus aizsargātu no dažādiem riskiem no 

kiberterorizēšanas līdz seksuālai šantāžai, no internetatkarības līdz radikalizācijai. Esmu pārliecināts, ka, lai 

novērstu un apkarotu seksuālu vardarbību pret bērniem tiešsaistē, ir steidzami jāpieņem regulas priekšlikums. 

Attiecībā uz 2010. gadu saņemts aptuveni 1 miljons ziņojumu par materiāliem, kuros atspoguļota seksuāla 

vardarbība pret bērniem, un par iedraudzināšanu tiešsaistē. Līdz 2023. gadam ziņojumu skaits jau pārsniedzis 

36 miljonus. Spēkā esošā pagaidu regula, kas ļauj konkrētu tiešsaistes platformu nodrošinātājiem brīvprātīgi atklāt 

seksuālu vardarbību pret bērniem, zaudēs spēku 2026. gada aprīlī. Ja ierosinātie ilgtermiņa noteikumi netiks 

pieņemti, Eiropas Savienībā tiks aizliegts atklāt noziegumus tādā veidā, kāds vairāk nekā 10 gadus ir izmantots, 

palīdzot glābt bērnus un atklāt likumpārkāpējus. Uzskatu, ka mēs varam un mums vajag rast dzīvotspējīgu veidu, 

kā pabeigt sarunas par vēl nepieņemto regulu, lai to sāktu piemērot laikus pirms pagaidu regulas termiņa beigām.  

Ja tikšu apstiprināts amatā, es apņemos arī pabeigt sarunas par Direktīvas par seksuālas vardarbības pret bērniem 

apkarošanu pārskatīšanu. Direktīva papildina regulu un nodrošina vienotu kriminālizmeklēšanas un 

kriminālvajāšanas standartu, saskaņojot nodarījumu un sankciju definīciju. Tā ir būtiska mūsu sabiedrības 

digitālajai pasaulei izvirzīto prasību līdzsvarotāja. 

 

 

 

Attīstības komitejas uzdotie jautājumi 

8. Ņemot vērā jūsu darbu pie migrācijas un mobilitātes ārējiem aspektiem un to, ka regulā par NDICI — “Eiropa 

pasaulē” ir norādīts, ka 10 % no instrumenta finansējuma tiek piešķirti migrācijas un piespiedu pārvietošanas 

problēmas risināšanai, — kā jūs konkrēti īstenosiet jūsu pilnvarojuma vēstulē minēto uzdevumu “padarīt 

migrācijas jautājumus par partnerību operatīvo daļu”, konkrētāk, ar jaunattīstības valstīm, un kā jūs šajā darbā 

atspoguļosiet principu par politikas saskaņotību attīstībai? Vai jūs varat apņemties nodrošināt visaptverošu un 

savlaicīgu informāciju Parlamentam, lai varētu pienācīgi pārbaudīt ar migrāciju saistītos nolīgumus ar 

jaunattīstības valstīm, tostarp pārredzamību attiecībā uz neformāliem pasākumiem migrācijas jomā, piemēram, 

saprašanās memorandiem? Kā jūs paredzat sadarbību un darba sadali migrācijas ārējo aspektu jomā ar citiem 

komisāriem? 

Visaptverošu un savstarpēji izdevīgu partnerību veidošana ar trešām valstīm ir svarīgs elements mūsu 

visaptverošajā pieejā efektīvai un taisnīgai migrācijas pārvaldībai. Ja tikšu apstiprināts amatā, plānoju cieši 

sadarboties ar ārējo attiecību jomas komisāriem, lai nodrošinātu, ka migrācijas politika ir daļa no plašākas 

360 grādu pieejas. Tas nozīmē izprast mūsu partneru intereses un bažas un savstarpēji izdevīgās partnerībās 

noteikt, kuras Eiropas Savienības intereses, piemēram, migrācijas pārvaldība, ir kopīgas ar partneriem tādās citās 

jomās kā tirdzniecībā vai enerģētikā. Sadarbība šādās jomās stiprina mūsu nostāju migrācijas jautājumos. Tas pats 

attiecas uz finansējumu, kas piešķirams, lai atbalstītu spēju veidošanu neatbilstīgas migrācijas pārvaldībai un 

novēršanai, kā arī neatbilstīgas migrācijas pamatcēloņu novēršanai. Eiropas Savienības Global Gateway 

investīcijas ir vērstas uz ekonomikas attīstību, izglītību, darbvietu radīšanu, veselības aprūpi, digitālo jomu, 

klimatu un transportu. Tās veicinās mūsu partneru labklājību un prasmju bāzes izveidi. Drošu un likumīgu ceļu 

izveide un to popularizēšana palīdzēs novērst bīstamus un neatbilstīgus ceļojumus. Es sadarbošos ar citiem 

komisāriem, lai veicinātu talantu partnerības, kas var strukturēt sadarbību darbaspēka mobilitātes jomā, lai 

palielinātu ES konkurētspēju un risinātu ar darbaspēka trūkumu saistītās problēmas atsevišķās nozarēs un 

profesijās, vienlaikus veicinot prasmju izkopšanu un ekonomikas izaugsmi migrantu izcelsmes valstīs. 

Šāda pieeja paredz dažādu komisāru ciešu sadarbību partnerību veidošanā. Es cieši sadarbošos ar Augsto 

pārstāvi /priekšsēdētājas vietnieku(-ci), starptautisko partnerību komisāru(-i) un Vidusjūras telpas komisāru(-i), 

lai tuvinātu iekšpolitiku un ārpolitiku un nodrošinātu ES centienu vispārēju saskaņotību, tostarp saistībā ar 

politikas saskaņotību attīstībai. Tas ļaus nodrošināt, ka migrācijas pārvaldība ir pilnībā integrēta partnerībās ar 

jaunattīstības valstīm, jo īpaši izcelsmes un tranzīta valstīm, vienlaikus ievērojot pamattiesības un starptautiskās 

juridiskās saistības. Mēs nedrīkstētu aizmirst, ka daudzas trešās valstis uzņem lielu skaitu bēgļu: Eiropa lepojas ar 

savu tradīciju palīdzēt valstīm un kopienām uzņemt bēgļus.  
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Kā skaidrots iepriekš, es nodrošināšu, lai Parlaments arī turpmāk tiktu labi informēts par nolīgumiem ar trešām 

valstīm migrācijas jomā. Esmu apņēmības pilns sniegt vajadzīgo informāciju par jebkuriem šādiem pasākumiem 

un sadarboties ar jums mūsu iniciatīvu sakarā. 


